
 
 

Bestyrelsesmøde d. 13. okt. måned 2022 
Sted: DGI Storkøbenhavn 
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Deltagere, 
Bestyrelsen 

Afbud  

Jaris   

Giuliano  x  

Kasper x  

Dorrit x  

Finn   

Cæcilie   

Casper  x  

Annagrethe (x)  

Martin   

Nikolaj   

   

 
 
Ordstyrer:  alle Referent: Martin 
 
 

Dagsorden 

 

1 Valg af ordstyrer og referent 
Godkendelse af dagsorden  
 
Dagsorden. 

1. Referat fra sidste møde. Godkende (Obs. referater på hjemmesiden) 

Referat fra sidste møde d. 1. september godkendt, med indføring af kommentar fra 

Jaris under evt. 

 

2 Opsamling siden sidst, bordet rundt (Punktet må gerne forberedes hjemmefra. Det skal 
overvejes hvad vi orienterer om, hvad vi bruger hinanden til, fx sparring og ting af principiel 
karakter) 
 

1. Opsamling og informering fra møde omkring Lynetteholm d. 29. september 

oplæg Anne Skovbro v/By&Havn. 

Martin orienterede omkring mødet, og den efterfølgende proces omkring 

Lynetteholm, som kommer til at være en stor del af arbejdet i København 

fremover. Vi skal være opmærksomme på processer og møder hvor der søges 

input til projektet. Udover generel opsamling så vi PowerPoint igennem fra 



Side 2 

Anne Skovbro (vedhæftet referat). Der er afsat 60HA natur i projektet, og ved 

spg. til Anne Skovbro blev der udtrykt, at natur og alt fra grønne områder til 

fodboldbaner. I materialet kun udtrykt som ”vild” natur, hvilket også blev 

påpeget. 

 

2. Opsamlende undersøgelse fra Ingerfair –  Styrkelse af de lokale friluftsråd 

arbejde og indflydelse (bilag vedhæftet dagsorden) 

Martin orienterede omkring opsamlende undersøgelse fra Ingerfair, og den 

kommende proces i hovedbestyrelsen. Vi hører mere sidst på året, når 

hovedbestyrelsen har samlet op. 

 

3. Opsamling til REKU maj – se bilag 2 (vedhæftet indkaldelsen) til orientering – 

ingen kommentarer 

 

4. Orientering: Dorrit indstillet til landsdækkende temagruppe ”Stier og veje”. 

Der var opbakning til Dorrit indgår i arbejdsgruppe, og bestyrelsen samler op 

med Dorrit når det er aktuelt. Dorrit melder ind til dagsorden, når første 

møde er afholdt. 

 
 

3 Kommende handling  
 

1. Deltagelse i udvalg ”adgangspolitik” og ”natur og friluftsliv” indstilling 

Vi gennemgik de to udvalg og fik snakket proces igennem. Det blev 

aftalt at Martin sender rundt til alle i bestyrelsen, således alle kan 

tage stilling til evt. deltagelse. Der bliver udpeget centralt fra, hvorfor 

det ikke er alle indstillet der kan forventes at deltage. De to udvalg 

har kommissorium omkring (vedhæftet tidligere dagsorden) 

- Adgangspolitik 

- Natur og friluftsliv 

 
 

2. Fra sidste møde 

Forretningsorden Friluftsrådet København (herunder sagsbehandling af høringssager, 
hvordan gør vi det fremadrettet?) 
Martin har lovet en tilbagemelding på denne inden årsskiftet 22/23 
 

4 Tema indsatser (her sætter vi dagsorden på indsatser vi vil være proaktive på) 



Side 3 

Kort snak omkring proces for tematikker i 2023/2024 – hvordan gør vi, og hvornår – vi fik ikke 
sat dato på og proces? 
 
Beslutningspunkt 
 
Friluftspolitikker i kommunerne – pt. er der valg, skal vi gøre noget her? 

- Martin kommer med et oplæg til næstes bestyrelsesmøde, til en dialog omkring 

friluftspolitikker i vores kommuner efter snak med Kristian Jager i Friluftsrådet. 

Hvordan kan vi gribe ”dialogkaffe” med vores kommuner – skal vi have en vinkel fx 

som oplæg (policy paper på Børn & unge, som Cæcilie kommer med et oplæg på). 

Børn & unge i naturen – Friluftsrådet centralt kører pt. kampagner for flere børn og unge i 
naturen, bla. i læringsmæssige sammenhænge. Kan det inspirere til en indsats? 

- Cæcilie kommer med et oplæg inden jul 

 

Det blå foreningsliv – Der bliver nedsat en arbejdsgruppe omkring Øresund om marin 
naturnationalpark.  

- Vi spørger Kasper om et samlet oplæg på det blå område. Derudover er det afklaret at 

Kasper på forhånd indgår i ”blå” grupper omkring dette, også en del af nye udvalg 

”natur & friluftsliv” nedsat under hovedbestyrelsen.  

 

Stier og veje – indsats er bla. dækket af Dorrit´s involvering på nationalt netværk på området. 
Dorrit kan overveje hvordan bestyrelsen kan understøtte arbejdet i dette netværk? 
 
 

- informering om Stier og veje udgår, og kommer på dagsorden næste gang (Dorrit 

afbud til møde). 

 

5 Indkomne forslag til bestyrelsesarbejde 
 
 

6 Eventuelt  
Datoer for møder i første halvår 2023 
5 januar 
2 februar 
2 marts – Årsmøde 
6 april 
4 maj 
1 juni 
 
Jaris forslår opfølgning på plads i brugerrådet i Naturstyrelsen. Martin skriver til Friluftsrådet 
København Nord, og vi afklarer besættelse af plads. – er gjort. 



Side 4 

 
Jaris orienterer omkring besøg på Rådmandsgade skole i forbindelse med indvielse af ny 
skolegård. 
 
Finn orienterer omkring brugerrådsmøde på Amager Strandpark, samt grønt råd.  Vi holder os 
orienteret pt. 

  

 

Bilag til REKU: 

 
Opsamling fra Friluftsrådet København (kort opsamling fra maj 2022) 
I lokalrådet København har vi arbejdet med diverse høringssager og deltaget i møder i grønt råd. 
I den kommende tid, deltager Friluftsrådet København i to indvielser på baggrund af udlodningsmidler, 
bla. etablering af grønt læringsrum til udeliv og undervisning i det fri, på Rådmands gade skole. 
På et af forårets møder blev det besluttet at vi skal arbejde med en mere detaljeret ”forretningsorden”, 
så vi nemmere kan agere i hverdagen på diverse sager med kort frist. 
Fra maj måned har der været afholde tre møder, senest pr. 1 september. 
Det alt overskyggende tema er pt. medlemsmødet omkring Lynetteholm d. 29. september, i 
Friluftsrådets lokaler på Scandiagade. Invitation er sendt ud til alle medlemsorganisationer via 
Friluftsrådet centralt (Anker Madsen, Chefkonsulent politik). 
Link: https://friluftsraadet.dk/om-os/arrangementer/medlemsmoede-lynetteholm-muligheder-
begraensninger-friluftslivet  
Som formand har jeg netop deltaget i ”Formandens time” sammen med andre lokalråd, hvilket må siges 
at være et rigtig godt format for tæt dialog med hovedbestyrelsen. Jeg ser frem til mere af samme tætte 
dialog. 
På efterårets møderække ligger der tydelige pejlemærker, og områder vi skal arbejde videre med: 

• Forretningsorden 

• Tema drøftelser: 

Friluftspolitikker i kommunerne  

Børn & unge i naturen 

Det blå foreningsliv 

Stier og veje 

 
Hilsen 
Martin Machado 
Formand Friluftsrådet København 
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